



Referat af generalforsamling DHBS fredag den 5. juli 2024 kl. 20.00 i Aarhus Internationale Sejlcenter
Referent Jakob Bendixen

1. Valg af dirigent.

Thomas Hanibal er valgt

2. Konstatning af generalforsamlingens lovlighed.

Den er lovligt indkaldt.

3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år.

Gitte beretter:

- Om stævner i '23 og '24. Stor tilslutning, spændende sejlads og fantastisk stemning. God hjælp og opbakning til nye og mindre erfarne besætninger.
- Fortæller om eliteseriens begyndelse og videre færd. Takker for opbakningen.
- VHF-testen rundes.
- Der er blevet holdt 2 foredrag om trim og fart i H-båden gennem vinteren af Mads Korsgaard og Anders Bertelsen, igen i år med stor succes.
- Vi har været gode til at søge om DS midler og få tilsagn til dem.
- Vi har rakt ud til H-Båds tursejlerne og håber de vil tage imod at blive en mere aktiv del af klubben
- Et stort tillykke til Mads Korsgaard, som er blevet gift med sin Camilla

Beretningen er godkendt

4. Fremlæggelse af revideret regnskab.

Mads Korsgaard fremlægger.

Tilbagegang i kontingents-indtægt.

Revisoren har en bemærkning til at egenkapitalen er stør nedadgående og henstiller til at bestyrelsen lægger en plan.

Regnskabet er godkendt. Mads fremlægger budget. Budgettet er godkendt. Bestyrelsen indstiller til fastholdelse af kontingenter. Regnskab og budget ligger på hjemmesiden.

5. Behandling af indkomne forslag.

Forslag 1 - Casper Wiingaard har følgende forslag:



Det foreslås, at § 11.4 i vores vedtægter ændres, så pointene hen over sæsonen følger en angivet skipper, der ikke nødvendigvis er rorsmanden, eller båden/sejlnummeret i stedet for rorsmanden.

Problemet med den nuværende ordlyd er, at hvis rorsmanden ikke kan deltage i en enkelt dag til et stævne, så mister teamet muligheden for at optjene point til ranglisten. Dette kan være til stor ulempe for teamet som helhed og kan hæmme deltagelse og engagement i vores aktiviteter.

Nuværende § 11.4:

Placering på ranglisten samt de heraf indhøstede points, følger rorsmanden i det pågældende stævne (ikke båden!).

Forslag til ny § 11.4:

Placering på ranglisten samt de heraf indhøstede point følger bådens sejlnummer i det pågældende stævne.

Alternativt en skipper, der ikke nødvendigvis er rorsmand.

Jeg håber, at dette forslag vil blive taget positivt imod, da jeg mener, at det kan bidrage til større fleksibilitet og retfærdighed i vores ranglistesystem.

Forslag 2 - Bestyrelsen foreslår at kapsejlsregel 40.1 anvendes altid og derfor angives i NoR og SI

Beslutning:

Forslag 1

Thomas Sennels fremhæver, at det er vedtægtsændring og det bør snarere tages ud af vedtægten.

Der skal arbejdes på at gøre det på en fair måde i bestyrelsen. Der er enighed om at tage det ud af vedtægterne og i stedet skrive et alternativ som en ranglisteregulering. Bestyrelsen arbejder videre med formuleringen.

Forslag 2

Forslaget er vedtaget

6. Bestyrelsens planer for det kommende år.

Midler fra DS:

Interagerende foredrag om psykologien ombord (er afholdt)

Trim og fart med coach på vand (er afholdt)

Meteorologi

Regelseminar – droneoptagelser til brug for læringsvideo

Eliteserien:

Nu starter Eliteserien for alvor med fokus på PR, storskærme, livestreaming og on boarding kameraer. Vi har plads til flere der vil tage kameraer om bord (pris 999,- inkl. beslag)

Tak til alle der har tilmeldt sig Eliteserien (det er gratis og gøres på hjemmesiden).



Hvorfor er DM ikke en del af Eliteserien? Dette er grundet den økonomi, vi henter hos kommunerne til PR etc. som skal vise DHBS ud over rampen. For at lykkes med at hente økonomi, er vi nødt til at have faste samarbejdsaftaler af 3-5 år. DM ønsker vi fortsat skal flytte fra år til år.

Der er indgået aftaler med Gilleleje Sejlklub og Gribskov Kommune for 2025 og 2026, Middelfart Sejlklub og Middelfart Kommune for 2025 møde i september vedr. kommende år, Brejning Båd Klub og Vejle Kommune 2025, møde om kommende år i efteråret og Struer Sejlklub og Struer Kommune 2025, møde med Struer Kommune i september vedr. flerårig aftale. Kommunerne finansierer mellem 50. og 100.000 pr år til PR, Livestreaming og storskærme.

Herefter arbejdes der på at finde en hovedsponsor for serien og 4 stævnesponsorer én til hver by. De 4 sejlklubber vil desuden finde 5-7 lokale sponsorer til sponsorater á 5-10.000 kr. der er til sejlklubbernes egen disposition.

Boatshow 2025:

Planlægger at deltage i Boatshow 2025 i Fredericia. Vi ønsker hjælp fra rigtig mange medlemmer til planlægning og til at stå på standen.

VM 2026:

Der arbejdes på at lave et skandinavisk samarbejde om værtskab for VM 2026. Dette for at få de norske og svenske både aktiveret igen. Invitationen til Norge og Sverige er modtaget meget positivt (i skrivende stund er første møde afholdt med positivt udfald og stort engagement).

Nyhedsbrev til medlemmer af DHBS:

Vi genindfører nyhedsbrev 1-2 gange årligt til alle medlemmer i DHBS. Formen må udvikle sig undervejs og input er velkomne.

Vinter social sammenkomst:

Gitte Busch og Anja Dahl Jensen har en plan om at arrangere en vinterfest i januar/februar. Der leges med en ide om et Award-show. Tanken er at den samlede "H-bådsfamilie" mødes. Det være sig tur-som kapsejlere, familie og sponsorer. Stor opbakning. (datoen er i skrivende stund planlagt til d. 18. januar 2025 (heldags/aftenarrangement).

Der efterspørges interesserede til at indgå i planlægningen også gerne unge. Niklas Wiingaard årgang 2000 melder sig.



7. Budget

Behandlet under punkt 4

8. Fastlæggelse af kontingenter og indmeldelsesgebyrer.

Behandlet under punkt 4.

9. Valg af bestyrelsens formand.

Gitte Busch er genvalgt

10. Valg af 4-6 bestyrelsesmedlemmer samt 1 eller 2 suppleanter.

Mads Korsgaard, Frederik Andersen, Jakob Bendixen, Niels Fristrup og Finn Søgaard er genvalgt. Niels Søndergaard er genvalgt som suppleant

11. Valg af en revisor + 1 revisor suppleant.

Thomas Hannibal er valgt som revisor. Jesper Gyllensten er valgt som suppleant.

12. Eventuelt

VHF-status:

Henrik Toft efterlyser hvad vi skal bruge VHF til. Drøftelsen fra sidste års GF blev gentaget og det understreges, at GF 2024 har besluttet at teste ordningen et år.

Casper Wiingaard tilbyder at hjælpe med at præcisere VHF dokumentet, for at forbedre ensartet brug af ordningen hos baneledelser. VHF-ordningen fortsætter indtil GF 2025, hvor det afgøres om ordningen gøres permanent.

Anders Bertelsen og Bent Holm Nielsen arbejder på et notat og film om sikkerhedsprocedurer som skal ligge online på DHBS' hjemmeside som hjælp til forebyggelse af ulykker.

Anders plæderer for anerkendelser af resultater.

Anders Bertelsen og Claus Høj Jensen er inviteret til Kølbdåds VM i Kina til november, qua deres VM-placeringer i 2023. De forventer ikke at deltage grundet pris og regler om sammensætning af besætning.



Der er forslag om at flytte DM uden for børnenes sommerferie fra 603. Dette ønske blev sidst drøftet til GF i 2021, hvor afstemningen var imod flytning. Hvis der skal stemmes på ny, skal det rejses som forslag jf. vedtægterne for GF.

Søren Ottesen, Åbner diskussionen om elektronik-reglerne. Forsamlingen opfordrer bestyrelsen til at arbejde med og undersøge andre klassers holdninger hertil. Bestyrelsen påtager sig opgaven.

Henrik Toft opfordrer til, at vi gør vi så meget som muligt for, at der kommer så mange som muligt. Bl.a. sletter vægtgrænse på samme vis som Tyskland. Det er der ikke umiddelbart interesse for. Der opfordres til at stille det som forslag hvorved der kan stemmes om det på GF. (I skrivende stund, kan det bemærkes at formændene til VM 2024 blev forespurgt til deres holdning til at ophæve vægtgrænsen i IHA. Det var der ikke flertal for.)